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Annas härra Raj amaa1
Mul tekkis kavatsus,kirjutada meie kooli- ja kirjamehe K.Reha 

üle artikkel,kuigi tal erilisi teeneid kurabagil alal ei ole.Aga 
koolide administratsiooni alal jõudis ta siiski silmapaistvale ko
hale, olles lühemat aega Eestimaa rahvakoolide direktor.Sel ajal,ni 
melt 3 0 .mail 19o8.a toimus Tapal keelekonverents,millest ka Reha
osa võttis.Hilisematest konverentsidest ta enam osa ei võthud,ku
na lahkus mainitud kohalt ja läks Smolenski Reaalkooli direktoriks.
Andmeid tema tegevuse kohta Tapa keelekonverentsil kui ka väljas
pool seda kahjuks ei ole.Veski arhiiv hävis sõja ajal.Tapa konve
rentsist osavõtjaist elab veel ainult J.Aävik,kes ühes Reha ja teis 
tega kuulus Tallinna esindusse.Võib arvata,et Aavik puutus kokku 
Rehaga ka koosolekuil,kus arutati küsimusi,mis Tapal otsustamisele 
tulid.Sellepärast on mul Teile palve,olla vahemeheks ja paluda
J.Aavikult mälestusi Rehast,mis seotud eesti kirjakeele korralda
misega sel ajal.Missugust keelt ta kasutas?Kas eesti või vene 
keelt?Missugused olid tema seisukohad arutatavates küsimustes?On 
teada näit.,et ta pooldas vormi hää,pää.Huvitav on muidugi ka Reha 
kui inimese iseloomustus.Arusaadavalt on minu palve seotud rea eel- 
dust ega,nagu intervjueeritava tervis,aeg ja tahe ammmgtst©!© sünd
mustele tagasi mõtelda.Kui lubate,jätan Teie otsustada,kas on ots
tarbekohane küsitlust üldse üritada.Loobumine sellest on ju arusaa
dav.

Asja lõpetasin ülevaate eesti aabitsatest ja lugemaõpetamise 
meetoditest,mis meil kasutamist leidnud.Teose tähtsaima osa moodus
tab aabitsate bibliograafia.Ootan,mis teosest saab.

Kaasvilistlasele südamlikke tervitusi ja palju tänu loodetavate 
andmete eest.Teile samuti suurim tänu vahendamise eesti

Parimate tervitustega
Teie


